
 

 國際巡迴賽 ( 泰國站 ) : 書法題材 

International Tour (Thailand Station) : Calligraphy 

 

幼兒組 (3-4 歲) Infant group (3-4 years old) 

中文毛筆:  

愛護大自然 

 

中文硬筆:  

愛護大自然 

 

英文硬筆 English Hardpen writing: 

Natural Conservation 

 

幼童組 (5-6 歲) Young child group (5-6 years old) 

中文毛筆:  

愛護大自然 

 

中文硬筆:  

少年易學老難成，一寸光陰不可輕。 ------- 朱熹 

 

英文硬筆 English Hardpen writing : 

Keep on going . Never give up . 

 

 

 

 

 



 

兒童組 (7-9 歲) Child group (7-9 years old) 

中文毛筆:  

有多大的思想，才有多大的能量。 

 

中文硬筆:  

世界上最快而又最慢，最長而又最短，最平凡而又最珍貴，最容易被人忽視，而又最令

人後悔的就是時間。  

——高爾基 

 

英文硬筆 English Hardpen writing : 

“The only way to achieve our full potential is to channel the talents, ideas and 

contributions of every person in the world.” 

– Mark Zuckerberg and Priscilla Chan, Philanthropists 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

少年組 (10-12 歲) Juvenile group (10-12 years old) 

中文毛筆: 

天時不如地利，地利不如人和 

 

中文硬筆:  

   《聽，風的聲音》 …. (轉自短文學網) 

        一陣風吹來,  

  卷起浮塵滿地, 風卷起沙土, 亦卷起那淩亂的思緒。 

  茫茫人海, 每個人都似塵埃一粒, 風吹到那裡, 我們便停在那裡。 

        又一陣風吹來, 

  用心聆聽風伴著塵埃的聲音, 

  風說：成功路上多坎坷。 

  沙說：只有風才是我們的載體。 

  失去了風我們就沒有了動力。 

 

英文硬筆 English Hardpen writing : 

“If you take time to realize what your dream is and what you really want in life — 

no matter what it is, whether it’s sports or in other fields — you have to realize 

that there is always work to do, and you want to be the hardest working person in 

whatever you do.” 

– Stephen Curry, NBA Player 

 

 

 

 

 

 



 

青少年組 (13-15 歲) Teenage group (13-15 years old) 

中文毛筆: 

天生我材必有用 千金散盡還復來 

 

中文硬筆:  

   雨後的大森林     金波 

太陽熙耀着雨後的大森林。 

我看見每片葉子上都掛着水珠兒。 

我看見每顆水珠兒裏，都好像藏着一個小小的太陽。 

有一隻紅嘴的小烏飛來，落在樹枝上，它震落了葉子上的水珠兒。 

啊，那一個個小小的太陽都摔碎了嗎? 怎麼我沒聽到丁丁冬冬的響聲呢? 

在樹上，我找不到水珠兒，它們悄悄地滲進了泥土。 

每一顆雨滴都屬於大森林，無論在葉子上，還是在大樹下。 

 

英文硬筆 English Hardpen writing  : 

“Would you like me to give you a formula for success? It’s quite simple, really. 

Double your rate of failure. You’re thinking of failure as the enemy of success. But 

it isn’t at all… You can be discouraged by failure – or you can learn from it. So go 

ahead and make mistakes. Make all you can. Because, remember that’s where 

you’ll find success. On the far side.” 

– Thomas J. Watson, Founder of IBM 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

青年組 (16-18 歲)     Youth group (16-18 years old) &  

公開組 (19 歲或以上) Adult group (age 19 or above) 

中文毛筆: 

山高自有客行路，水深自有渡船人 

 

中文硬筆:  

樹 (節錄)         胡燕青 

樹，總是最美麗的。 

每個村子都應該有這麼一棵樹，讓途人認路，給客旅稍息，陪伴耕人酣暢午睡，

逗引孩子攀爬的欲望。 

每個家庭都應該有這麼一棵樹，高大強壯，枝幹分明，根柢得穩當，不會隨便走

開。他慈愛、也剛正，既有保護之臂，也有可靠之軀。年幼時你可以依賴他、仰

望他、學習以他的視點觀察窗外的一切。 

每個教室裏都應該有這麼一棵樹，或剛勁、或柔美、綠葉婆娑，千姿百態，卻能

共同表達生命的原則 – 不停成長，不停學習。她溫柔，他幽默，她和他用風的抽

象和葉的具體，把天地的秘密一頁一頁地掀開，向你細細詮釋。無論你走得多

遠，這棵樹依然是你的路標，你的印記，你的回憶。這樹永遠年輕，永遠啟發著

你。 

 

英文硬筆 English Hardpen writing  : 

Every great dream begins with a dreamer. Always remember, you have within you the 

strength, the patience, and the passion to reach for the stars to change the world. ---Harriet 

Tubman 

He question for each man to settle is not what he would do if he had means, time, influence 

and educational advantages; the question is what he will do with the things he has. The 

moment a young man ceases to dream or to bemoan his lack of opportunities and resolutely 

looks his conditions in the face, and resolves to change them, he lays the corner-stone of 

a solid and honourable success. 

 --Hamilton Wright Mabie 


